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Jegyzőkönyv 

 

Készült a 2005. 05. 27-án megtartott Magyar Rögbi Szövetség alakuló elnökségi üléséről. 

 

Jelen vannak:   

  dr. Magyarovics Gyula  

  Vida-Szűcs Lajos 

  Stohl András  alelnökök  

  Neuzer András 

  Priskin Csaba 

Mátay Balázsa 

Tóth István  tagok  

                       

Meghívottak:  Michael Cowan szövetségi kapitány 

  Jakab Tamás  FB tag 

  Erdélyi Sándor örökös tiszteletbeli elnök 

Ispán Lászlóné főtitkár 

Horváth Istvánné jegyzőkönyvvezető 

              

dr. Magyarovics Gyula: köszöntöm a megjelenteket és az alakuló elnökségi ülésünket 

megnyitom. A kilenc elnökségi tagból heten jelen vagyunk, így az elnökség határozatképes. 

Fehérvári Tamás és Tóth Sándor igazoltan vannak távol. Két napirendi pontunk lesz, amiben 

döntenünk kell.  

 

Napirendi pontok: 
1./ A főtitkár megbízása a következő négy évre 

2./ A következő elnökségi ülés időpontjának meghatározása, ahol  a szövetségi kapitány         

     kinevezésében végleges döntést kell hozni.  

 
dr. Magyarovics Gyula: a napirendekhez van-e valakinek bármilyen indítványa? 

 

Ispán Lászlóné: jövő héten a FIRA ellenőr – Michael Arpaillange úr - érkezik hozzánk, 

ismertetni szeretném a tervezett programját.  

 

dr. Magyarovics Gyula: javaslom ezt az egyebek napirendi pontban megtárgyalni.  

 

 

1./ napirendi pont: A főtitkár megbízása a következő négy évre 

 

dr. Magyarovics Gyula: Tájékoztatni szeretném az elnökséget arról, hogy a főtitkári pozíciót 

eddig Ispán Lászlóné, Ria látta el, azt hiszem mindannyiunk legnagyobb megelégedésére. 

Javasolom, hogy a következő négy évre őt válasszuk ismételten főtitkárnak. Akinek más 

javaslata van, kérem azt most tegye meg.  

Mivel más javaslat nincs, ezért szavazásra teszem fel a kérdést, aki egyetért azzal, hogy Ispán 

Lászlóné legyen a Magyar Rögbi Szövetség főtitkára a következő négy évben, kérem  

kézfeltartással szavazzon: 

 

Szavazás:   igen: 7  nem: -  tartózkodott: - 

 

2005.05.27./23. sz. Elnökségi Határozat 

Magyar Rögbi Szövetség elnöksége egyhangú szavazással elfogadta, hogy Ispán Lászlóné 

legyen az elkövetkezendő négy évben a szövetség főtitkára. 

 

2./ napirendi pont: következő elnökségi ülés időpontjának kitűzése 
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dr. Magyarovics Gyula: néhány szóval ismertetném azon elnökségi tagokkal az elmúlt 

elnökségi ülés történéseit, ami miatt ez az elnökségi ülés napirendjére kerül. Pályázatot írtunk 

ki a felnőtt 15-ös válogatott szövetségi kapitányi pozíció betöltésére. Michael Cowan csak 4 

mérkőzésre kapott megbízást, ennyire is vállalta el, ezért kell szövetségi kapitányt 

választanunk. A beérkezett pályaműveket és pályázókat hallgattuk meg az előző elnökségi 

ülésen. Mézes Bálint volt az egyik pályázó, és Michael Cowan úr ismételten megpályázta a 

szövetségi pozíciót. A jelöltek hosszasan ismertették elképzeléseiket és a programjukat. Ezek 

után élénk vita bontakozott ki az elhangzottakkal kapcsolatban. A pályázók sok kérdést kapta, 

valamennyit meg is válaszolták. Ezek után szavazásra került sor, ahol egyik jelölt sem kapta 

meg a szükséges szavazatot ahhoz, hogy szövetségi kapitányt tudjunk választani. Most arról 

kell döntenünk, hogy ezt a vitát le kell zárni és rövid időn belül döntenünk kell az új 

szövetségi kapitányról, ezt a döntést nem halaszthatjuk el őszre, mert akkor kevés idő marad a 

felkészülésre. Javaslom, hogy még júniusban tartsunk elnökségi ülést, melynek egyetlen 

napirendi pontja a szövetségi kapitány megválasztása lenne. Javaslatot várok az időpontot 

illetően.  

 

Vida Szűcs Lajos: az európai konferencia június közepén lesz, ahol a sorsolás is megtörténik, 

célszerű lenne előtte ebben a kérdésben döntenünk, hogy a kijelölt szövetségi kapitány 

érdekeit képviselni tudjam.  

 

dr. Magyarovics Gyula: az Európai Nemzetközi Szövetség soron következő kongresszusát 

június 17-18-án tartják Portóban. Ezen a kongresszuson fognak dönteni az őszi menetrendről 

is, az ellenfelekről és a helyszínekről. Lajos szeretné a szövetségi kapitány érdekeit 

érvényesíteni, ehhez szükséges, hogy ismert legyen a szövetségi kapitány személye.  

 

Ispán Lászlóné: június 8-án 16.00 órát javaslom a következő elnökségi ülés időpontjának.  

 

Szavazás:  igen: 7   nem: -   tartózkodott: - 

A következő elnökségi ülés időpontja: június 8. 16.00 óra. MSH III. emeleti tárgyaló. 

 

2005.05.27./24. sz. Elnökségi Határozat 

Magyar Rögbi Szövetség elnöksége egyhangú szavazással elfogadta, hogy a következő 

ülés június 8-án 16.00 órakor legyen.  

 

3./ Egyebek 

 

dr. Magyarovics Gyula: Ria elmondja az egyebekben, hogy a nemzetközi ellenőr 

látogatásával kapcsolatban milyen programot állított össze. 

 

Ispán Lászlóné: június 3-án érkezik Michael Arpaillange úr a Ferihegyi repülőtérre. 

Elsősorban az ifjúsági fejlesztési tiszttel akar elmélyülni a témákban, másodsorban az 

edzőkkel és az elnökség tagjai közül néhánnyal szeretne beszélni. 

Pénteken este érkezik, a Gyulával behozzuk őt Ferihegyről és elvisszük vacsorázni.  

Teljes bajnoki forduló lesz ezen a hétvégén, és úgy terveztük, hogy elvisszük őt Esztergomba, 

vasárnap pedig Kecskemétre. Arpaillange úr Dublinban jelezte a Lajosnak, hogy nem meccset 

jön nézni Magyarországra, hanem látogatásának a fő célja, a magyar rögbi fejlődésének útját  

kívánja nyomon követni, hogy tényleg fejlődtünk-e valahonnan valahova.  

Ezért szombaton levinnénk őt Székesfehérvárra, ahol Gyolcsos Feri a beszélgetések mellé 

csinál egy gyermek tornát. Székesfehérvár nevezetességeit megmutatnánk, majd Lajos,  Tóth 

Sanyi, Jakab Tomi, Holcmann Zoli, mint játékvezető is csatlakozna hozzánk. Ebben a kis 

körben lenne egy alapos elbeszélgetés. Egy kollektív ebéd lenne. Délután vissza jönnénk 

Pestre, ahol egy városnézést tervezek. Este természetesen megvacsoráztatnánk valahol. 

Vasárnap levinnénk Esztergomba, ahol a nevezetességeket megnéznénk. Itt Szőllősi, 

Szujogán, Heckel Zoli, és aki még edző, ülnénk le egy elegáns helyen. Természetesen az 

Andrásra és a Gyulára számítanánk ezen a napon.  

Hétfőn reggel pedig elutazik, kivisszük Ferihegyre. 

Ezt a programot természetesen angolra lefordítva elküldjük Arpaillange úrnak.  
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dr. Magyarovics Gyula: nyilván egyrészt személyes információ gyűjtésre számít, másrészt 

pedig meg kell győződnie, akár iratokból is, hogy hogyan használtuk fel az előző években a 

fejlesztésre kapott támogatásokat. Ezeket természetesen minden évben kiküldtük nekik, az 

elszámolásokat is. Kíváncsi, hogy honnan-hova jutottunk, mennyi ifjúsági, gyermek és egyéb 

csapat van.  

 

Ispán Lászlóné: véleményem szerint, ha az elszámolásokat nem találták volna rendben, akkor 

egy fillért sem kaptunk volna további támogatásként. Meg van a szakmai beszámoló, amit 

most a Közgyűlés is elfogadott, abban le van írva az összes eredmény, a felnőtteké, az iskolai 

tornák, tabellák, stb. Ezt már le is fordítottuk angolra, ezt meg fogja kapni. A pénzügyi tervet 

és a tavalyi pénzügyi beszámolót nem ilyen részletesen, de a fő vonalakat, hogy mit, mire 

költöttünk, azt is megkapja. A Morariu úr, aki itt volt az U-18-on, hosszú órákat beszélgettünk 

vele, aki meg is értette, hogy amennyiben ilyen kritériumokat fog a FIRA felállítani, akkor azt 

érik el vele, hogy megszűnik az egész. Megértette és egyet is értett velünk. Ti tudjátok, hogy a 

költségvetésünk egyik ága az IRB, a másik az a hozzájárulás, amit a FIRA ad. Ugyanakkor 

teljesíteni kell, hogy a válogatottakat minden hol szerepeltetni kell. Megpróbáltam a lengyelt 

lemondani, ránk szóltak, hogy nem lehet. Nem tudom másból finanszírozni, csak ebből a 

kicsiből, ami bejön. Ha valaki ezt nem érti meg és meghúzza a pénzt, annak számolnia kell 

azzal, hogy akkor megszűnteti nagyjából az egészet. Még amikor a Robert Antonin itt járt 

nálunk, ő azt mondta, hogy most van 15 klub, három év múlva 25 klub legyen, utána három 

év múlva 48. Ésszel, okosan kell megmagyarázni, hogy ez nem így működik. Feltételezem, 

hogy Arpaillange úr van olyan értelmes, hogy ezt megérti.  

 

Neuzer András: ha bármilyen fenyegetést próbálunk feléjük kommunikálni, hogy ha 

kevesebb támogatást kapunk, akkor mi lesz. Ennek semmi értelme nincs, viszont az egy tény 

helyzet, hogy akár működő, akár nem működő, de a klubok növekednek. Vannak új klubok. 

Azt, hogy ezek hivatalosan bajnokságban induló egyesületek, vagy sem, az teljesen mindegy. 

Én nyugodt szívvel ide beszámolom az olyan kezdeményezéseket, mint a Velencei Kalmárok 

csapata, a tatabányai csapat, tehát itt valóságos növekedés van mindenképpen. Attól, hogy 

nincs arra pénzük, vagy emberük, hogy megszervezzék hivatalosan a maguk kis szervezetét.  

 

Michael Cowan: a nemzetközi ellenőr látogatása kapcsán milyen érvek kerüljenek  

előterjesztésre, mik fognak elhangozni, mit fog vizsgálni? 

 

Neuzer András: akikkel ez a tanácskozás folyik, azért jó lenne, ha mindenkinek a tudatára 

tudnánk hatni, hogy mit is mondjon. Nagyon egyszerűen gondolkodnak a sportemberek, 

hajlamosak az emberek csak azért szlogeneket hangoztatni, ami nem biztos, hogy a magyar 

rögbi érdeke. Bele kell verni az emberekbe, hogy mi is a mi érdekünk, mit kell mondanunk. 

Ha adatokat kell ecsetelni, akkor mit mondanak ők, meg mit mondunk mi. Ha Fehérvárra 

leviszitek az edzőket, akkor tudjon róla a Jakab Tamás és Gyolcsos Feri, hogy pl. 

Magyarországon 40 klub létezik, ha ez a szám lesz általad kihozva. Természetesen én is 

gondoskodok róla, hogy az edzők ne akarjanak túl buzgók lenni, és elkezdjék mondani, hogy 

milyen problémák is vannak az iskolai rögbin.  

 

Vida Szűcs Lajos: ez így van, nagyon fontos, hogy egyformát mondjunk, a valóságos 

adatokat közöljük, hogy pld. hány csapat, hány játékos van.  

 

Michael Cowan: elkészítettem egy modellt rögbi oldalról, amit szeretnénk játszani a 

bajnoksági rendszerben. Hogy mi a meglévő klub és játék struktúránk, mi lesz annak a 

végeredménye, ha teljesítjük, ezt ebből láthatja a FIRA ellenőre, ha ezt az anyagot megnézi. 

Nagyon becsületes szemlélődő felmérést kell végezni, meghatároztam, hogy mik azok a 

területek, amiket fejleszteni kell. Ki kell dolgozni, hogy mik azok a megfelelő elnökségi 

funkciók, amelyek támogatják ezt a stratégiai tervet. Látni kell, hogy honnan, hova megy a 

magyar rögbi. 1991-ben alakult a szövetség, 14 éve folyamatos a fejlődése. Bizonyos 

szempontból hátrányba kerültünk velünk egy súlycsoportban lévő Ausztriától és 

Horvátországtól. Egyik fő probléma az üzleti és az állami támogatás hiánya, de nem ez az 
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egyetlen összetevő. A fő kérdés, hogy mit tud a Magyar Rögbi Szövetség ajánlani, és ez 

milyen eredménnyel jár, hova vezet. Öt stratégiai területet állítottam össze. Az adminisztráció, 

pénzügyi bevétel generálása, létszám növelése és a rögbi minőség növelése. Egy-két dolgot át 

kell nézni a felvázolt fő értékekből. Ha Arpaillange úr megkérdezi, hogy mi a célunk, akkor a 

következőket lehet elmondani. Minden iskolában rögbit játszanak, ez a hosszú távú terv. Az 5. 

szintig fel akarunk menni, a világ 50-es ranglistáján belülre akarunk kerülni. A szövetség 

missziója, hogy a szövetségnek az a feladata, hogy olyan struktúrát csináljon, amelyben a 

klubok és a játékosok fejleszthetik a mérkőzéseket, és adminisztráción keresztül folyamatos 

fejlődést érnek el. A Fair Play értékek is szerepelnek itt, valamint néhány statisztikai érték is.  

Igazán az osztályok közötti átjárás egy nagy rést jelent, nincs igazán folyamatosság, nincsen 

mélysége az egésznek. Juniorok esetében sokkal jobb a helyzet. Öt olyan klub van, 

amelyiknek mind a két osztályban van junior csapata és igen intenzív programjuk van.  

Itt van az egésznek a víziós felépítése, az alap az iskolai rögbi, utána a klubversenyek, klub 

bajnokság, Magyar Kupa, első, második junior, kadet bajnokságok és a nemzeti válogatottak, 

felnőttek. Most ezekre költjük elsősorban a pénzt. Itt jön a vízió, a látomás a jövőre nézve, 

ami majd megvalósulhat. 1500 fölötti igazolt játékost érhetünk el. Természetesen az 

évszámok hasra-ütések, ezeket a számokat lehet tologatni. 2008-ra megduplázódhat, 10-re 

5000 lehet. Ha ezeket a terveket elérjük, a következő dolgok valósulnak meg. Sokkal jobb 

minőségű edzői és játékvezetői munka, kialakul egy olyan szuperliga a környező országokkal, 

amiben két magyar csapat is szerepel. Ez jelentősen fejlesztheti az általános klubokat, a 

rangsorból a 82. helyről a 49-re léphet. Ennek eléréséhez a magyar rögbinek a megjelenése 

sokkal markánsabbnak, határozottabbnak kell lennie. Ehhez egy nagyon világos, áttekinthető 

marketing tervet kell felépíteni. Bevételeket kell növelni és hosszú távú szponzorokat kell 

magunk mellé állítani. Ha bármit kérdez ez az ember, akkor itt van leírva, ezekre már 

gondoltunk, és van egy új elnökség, amelyiknek az a célkitűzése, hogy ehhez hasonló 

dolgokat végrehajtson.  

A következőkben az elnök és az alelnök szerepét és egyéb funkcióit vázolom, a szövetség 

igazgatói, főtitkári, marketing és média felelősének, az ifjúsági fejlesztési tisztnek és a klub 

fejlesztési tisztnek mi lenne a megfelelő struktúrája a fejlesztések megalapozásához.  A 

következő lépések a megvalósításhoz, hogy ezek teljesüljenek.  

Ezt az anyagot magyarra fordítva a jövő héten eljuttatom, angolul pár embernek átadom, aki 

kéri. A legfontosabb, amit hangoztatni kell a Michaelnek, tudjuk, hogy miket kell tennünk, 

elkötelezett csapatunk van, amely képes a gondolkozásra is és a végrehajtásra is. De 

mindenképpen a pénzügyi háttérre szükség van ahhoz, hogy ezt végrehajthassuk. Ez az anyag 

nem szponzoroknak szól igazából, hanem a FIRA-nak.  

Ez az, amit az elmúlt elnökségi ülésen mutattam, a felnőtt válogatottal kapcsolatos adatok. Az 

ifjúsági programról is beszélnék. 31 év játéktapasztalat alapján szeretném felvázolni, hogy 

mire van szüksége a gyerekeknek.  

Számomra ez egy keretként jelenik meg,  ami a mi feladatunk elnökségi tagoknak, hogy 

minden egyes elemét megvitassuk. El kell juttatni a klubokhoz, ott is meg kell járatni és a 

terveket mindenkinek meg kell ismerni, a lényeg, hogy egy irányban kell mozogni 

mindenkinek. Meggyőződésem, hogy rengeteg elkötelezett játékosunk van, lelkes játékosunk, 

tehát ha jó irányt mutatunk, akkor ők fogják tenni a saját dolgukat, és jó irányba megyünk. 

Boldog utazás felé nézhetünk.  

 

dr. Magyarovics Gyula: köszönjük szépem Michael Cowan úrnak az előadását. Nagyon sok 

hasznos dolgot hallottunk tőle, igénybe is fogjuk venni a segítségét ezen a látogatáson. 

Megköszönöm az elnökségnek a mai munkáját és találkozunk a kitűzött időpontban, 8-án 16 

órakor az MSH székházban.  

 

K.m.f. 

 

           dr. Magyarovics Gyula sk 

           alelnök 

Jegyzőkönyvet készítette: 

 

    …………………………      Horváth Istvánné sk 


